
7 سیاسی

آب در هاون 

تعالیم کمونیستی 

خرید تضمینی گندم 

آرامگاه حبیب محبیان

به آمریکا ضربه بزنیم

عدم رعایت قانون 

روغن با رب 

وام فرزندآوری 

صبر کنید

جلال رشیدی کوچی  با اشاره به تصاویر منتشر شده اخیر از باز نشدن 
ایربگ خودروی ۲۰۶ در تصادفی در اتوبان همت تهران، بیان کرد: وضعیت 
نامطلوب کیفیت خودروهای داخلی اظهر من الشــمس شــده است. هرچه 
هم بیشــتر درباره این موضوع صحبت کنیم به نظر می رســد که آب در هاون 
کوبیدن اســت. به جای اینکه روز به روز کیفیت خودروهای داخلی افزایش 
پیدا کند، شاهد کاهش کیفیت آن هستیم. وی در ادامه اظهار کرد: کاهش کیفیت 
خودروهای داخلــی و نحوه توزیع و افزایش قیمت آن نیز حکایت افزایش 

قیمت تعرفه های اینترنت را دارد. روز به روز مردم را ناراضی تر می کند. 

آذری جهرمی، وزیر پیشــین ارتباطات در واکنش به خبری درباره طرح 
ممنوعیت واردات آیفون به دلیل آمریکایی بودن آن نوشت:  ممکن است این 
اقدام هم مثل مخالفت با واردات خودرو برای مقابله با مانور تجمل باشد که 
البته حرف دیگری است و درباره تعالیم کمونیستی نظری ندارم. وی در مطلبی 
در این باره نوشت: گفته اند چون آیفون آمریکایی است باید جلوی واردات آن 
را گرفت! باور بفرمایید بخش قابل توجهی از اجزای گوشیهای سامسونگ، 
شیائومی و حتی گوشیهای تولید داخل هم آمریکایی هستند. از ریزپردازنده ها 
تا سیستم عامل! به نظرم ضرر این تصمیمات بیشتر برای استفاده کنندگان است 
تا تولیدکنندگان و یا حتی اتخاذ کنندگان. البته ممکن است این اقدام هم مثل 
مخالفت با واردات خودرو برای مقابله با مانور تجمل باشــد که البته حرف 

دیگری است و درباره تعالیم کمونیستی نظری ندارم. 

عطااله هاشمی رئیس بنیاد ملی گندمکاران گفت: بنابر آخرین آمار ۲۶۰ 
هزار تن گندم با ارزش ۲ هزار و ۹۹۰ میلیارد تومان از گندمکاران خریداری 
شده که نسبت به سال قبل ۱۵ درصد رشد داشته است. به گفته او، برآوردها 
حاکی از آن اســت که میزان خرید به ۶ میلیون و ۵۰۰ تا ۷ هزار تن برســد، 
هرچند میزان خرید به بارش ۲ ماه آتی در شمال غرب بستگی دارد. هاشمی 
می گوید: اگر میزان خرید به ۷ میلیون تن برسد، حداکثر نیاز کشور به واردات 
۳ میلیــون تن خواهد بود. رئیس بنیاد ملی گندمکاران گفت: گرچه صادرات 
گندم به قزاقستان به سبب درگیری روسیه و اوکراین ممنوع شده، اما به سبب 

تامین از دیگر بازارها مشکلی در تامین نان مردم نداریم.

صفحه رســمی اینستاگرامی زنده یاد حبیب محبیان که به دست خانواده 
او اداره می شــود، از تخریب آرامگاه این خواننده در روســتای نیاسته رامسر 
خبر داد. همســر حبیب محبیان، خواننده ایران که شش سال پیش در یکی از 
روســتاهای رامسر درگذشــت، از ویران کردن بخشی از آرامگاه او خبر داد. 
ناهید بسیم در ویدئویی که در اینستاگرام منتشر کرده است، گفته اگر کسانی 
از دفن همسرش در این منطقه ناراحت هستند، او می تواند پیکر حبیب را به 

جایی دیگر منتقل کند.

محمدرضا عالیان سخنگوی انجمن واردکنندگان موبایل، تبلت و لوازم 
جانبی با بیان اینکه هنوز ممنوعیتی در زمینه واردات گوشی های آیفون اعلام 
نشده، گفت: در مجلس یا دستگاه های دیگر در تلاش هستند این ممنوعیت را 
برای آیفون ایجاد کنند، این بحث امروز و دیروز نیست و از حدود شش سال 
پیش هم مطرح بوده، صرفا هم تمرکزشان روی آیفون است و می گویند چون 
آیفون آمریکایی است، باید با عدم وارداتش به ایران، به امریکا ضربه اقتصادی 

بزنیم که ما را تحریم کرده و مردممان را در شرایط بدی قرار داده است.

ناصر امانی، عضو کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر تهران 
وضعیت رعایت قانون در شــهرداری تهران را رو به افول دانســت و گفت: 
مهمترین برنامه در ســال جاری باید ملزم کردن شــهرداری به رعایت قانون 
باشــد.ناصر امانی  با بیان این مطلب افزود: وضعیت پاســخگویی شهرداری 
تهران به تذکرات اعضای شــورای شــهر مناسب نیست و نسبت به قبل بهتر 
نشده است؛ بنابراین مهمترین برنامه سال جاری شورای شهر تهران، این است 
که شهرداری را ملزم به رعایت قانون کنیم. وی برای نمونه به دو مورد انتصاب 
غیرقانونی در شهرداری تهران اشاره و اظهار کرد: برای مثال انتصاب ۲ مدیر 
عامل ۲ ســازمان بزرگ بر خلاف نص صریح اساسنامه سازمان میادین میوه 

وتره بار و سازمان ورزش شهرداری تهران انجام شده است.

قاســمعلی حســنی دبیر اتحادیه بنکداران مواد غذایی در پاسخ به این 
ســوال که  وضعیت روغن در بنکداری ها به چه صورت است، گفت: خرید 
و فروش روغن با قیمت مصوب بســیار کم انجام می شود، زیرا شرکت های 
توزیع کننده به هنگام تحویل روغن کالاهای دیگر نیز به بنکداران می فروشند 
و به همین دلیل بنکداران رغبتی به خرید روغن با قیمت مصوب ندارند.  وی 
ادامه داد:بنکداران روزی چندهزارتن کارتن فروش روغن دارند و نمی توانند 
در کنار آن چند هزارتن کارتن کیک، رب گوجه فرنگی، کنســرو ماهی و...  
دریافت کنند و بفروشند. به عبارت دیگر بنکداران تمایلی به فروش کالاهای 

اجباری ندارند. 

صحابی، رئیس گروه بانک های تخصصی اداره اعتبارات بانک مرکزی 
گفــت: گزارش مشــخصی از اینکه متقاضیان پــس از مراجعه به بانک ها، 
نتوانسته اند تسهیلات )قرض الحسنه فرزندآوری و مسکن( دریافت کنند، 
در دست نیست. وی با بیان اینکه زیرساخت سامانه، شبکه اینترنت هست 
و ممکن اســت در روزهای اول دچار مشکلاتی باشد، افزود: همان روزی 
که دســتورالعمل ابلاغ شــد ما ســامانه را راه انداختیم و ثبت نام ها شروع 

شده است. 
صحابی با اشــاره به اینکه شــرایط این وام هم مثل وام ازدواج است، 
تصریح کرد: از متقاضیان تســهیلات قرض الحســنه فرزندآوری و مسکن 
اعتبار ســنجی می شــود، اگر اعتبار کافی موجود باشد، حتی به ضامن هم 
نیازی نیســت و با سفته مراحل پرداخت انجام خواهد شد. اگر هم شرایط 

اعتبار سنجی اش مناسب نباشد نهایتا به یک ضامن نیاز است.

به گفته رییس اتحادیه بارفروشــان، گوجــه فرنگی میناب، جیرفت، 
بهبهان و کارزون برداشت شده اند و از ۵ اردیبهشت قیمت گوجه در میدان 

اصلی زیر ۱۰ هزار تومان خواهد شد.  
همین روند برای سیب زمینی نیز تکرار خواهد شد و در روزهای آینده 
محصول ســیب زمینی دزفول، گرگان .... وارد بازار خواهد شــد و افزایش 
عرضه تب این محصولات فروکش می کند. دارایی نژاد با بیان اینکه پیاز در 
میــدان اصلی میوه و تره بار خریدار ندارد، خاطر نشــان کرد: پیاز در میدان 
اصلی کیلویی ۵ هزار تومان شــده اما میزان فروش آن کاهشــی شده است. 
لازم می دانــم این اطمینان را به مردم بدهم که بازرســان تعزیرات، وزارت 
صمت و کشــاورزی در میدان اصلی میوه و تره بار مســتقر هستند و اجازه 

گران  فروشی را نمی دهند.

اخبار ویژه ... شیرزاد فعال سیاسی اصلاح طلب:

برخی دولتمردان هنوز در فضای 
انتخابات سیر می کنند

ســرویس سیاســی- احمد شــیرزاد درباره 
صحبت هــای رئیس جمهور در خصوص گرانی ها و 
مقصر دانســتن دولت قبل در این زمینه گفت: معتقدم 
برخــی دولتمــردان هنوز در فضای انتخابات ســیر 
می کننــد و از آن بیرون نیامده اند. در فضای انتخابات 
فرد مسئولیتی بابت گفته هایش ندارد و انتقاد کردن هم 
مالیاتی برایش صادر نمی شود و صورت حسابی برای 
شــخصی که بی حساب و کتاب تحلیل های نه چندان 

درست اقتصادی و سیاسی می دهد،  نمی آید. 
این نماینده پیشین مجلس شــورای اسلامی با 
اشاره به اینکه بعد از انتخابات همین که آقایان مسئولیت 
می گیرند آن زمــان دیگر باید حرف هایی که می زنند 
کارشناسی و حساب شده باشد، عنوان کرد: من تعجب 
می کنم آقای رئیسی به عنوان یک انسان صریح النفس 
چه نوع گفتمان و صحبتی است که مطرح می کند؛ بله 
در ۴ ســال گذشــته تورم بالا داشتیم، البته نه تورم ۶۰ 
درصد اما به هرحال تورم بالا داشــتیم و همه هم این 
موضوع را قبول دارند، ولی چرا به ۴ سال پیش تر از آن 
نگاه نمی کنند که تورم تقریبا زیر ۱۰ درصد بود؟ همین 
روحانی که امروز از او نقد می کنند ۲ دوره با رأی بالای 
مردم ریاســت کرد آن زمان برجام و مذاکرات در حال 
پیشرفت بود و شرایط کشور به سمت نرمال می رفت.

وی با بیان اینکه در دوره ای تورم بســیار متعادل 
و اقتصاد کنترل شده بود و همان زمان هم کارشناسان 
معتقد بودند دولت نباید تورم را تا آن حد کنترل می کرد، 
اظهار داشت: شرایط هرچه که بود تورم بسیار پایین بود 
و قطعا آن تورم را هم به حساب مدیریت دولت آقای 
روحانی نمی گذاریم، بلکه شرایط جهانی، حل مسئله 
برجــام و روی کار آمدن اوباما کمک کرد و دولت هم 

موقعیت را غنیمت شمرد. 
اما بعدش دولت با یک ســیلاب بنیان برافکنی از 

طرف آمریکایی ها روبه رو شد.
شــیرزاد یادآور شد: بحران هایی در دی ماه ۹۶ و 
بعد در سال ۹۷ و ۹۸ به وجود آمد که امروز آن بحران ها 
نیست. البته بخش عمده این بحران ها از بیرون هدایت 
می شد؛ اما دیگر آن ها را مشاهده نمی کنیم. بحران های 
منطقه ای هم یک منشــاءهایی در بیرون کشور دارد، 
تحریم های ترامپ هم اتفاقات افتاد و ما یکدفعه شاهد 

رها شدن و سقوط ارزش ریال بودیم.
این فعال سیاســی اصلاح طلب خاطرنشان کرد: 
اگر این آقایان امروز بســیار رندانه ژست کارشناسی 
می گیرند و می گویند اعلام کــردن ارز ۴ هزار و ۲۰۰ 
تومانی و تثبیت آن اشــتباه است، من سوال می کنم آن 
زمان کجا بودند؟ کــدام بیانیه را دادند که بگویند این 
کار اشــتباه است! کدام تشــکل سیاسی را داشتند که 
موضع گیری کنــد و بگوید این کار را نکنید و قیمت 
ارز را آزاد کنید! این آقایانی که امروز عنوان اقتصاددان 

دارند و می گویند تصمیم دولت قبل اشتباه بوده و مرتب 
هم صداوسیما صحبت های آقای جهانگیری را پخش 
می کنــد و تنها جایی که آقای جهانگیری، جهانگیری 
اســت در صدا و سیماست اســت، بیایند بگویند آن 
زمان چه گفتند و چه کردند؟ همه شان ساکت بودند و 
رضایت داشتند به آن اتفاقی که می افتد، به دلیل این که 
کسی نمی دانست این سقوط ارزش ریال تا کجا ادامه 
پیدا می کند و احساس عمومی این بود که باید جلویش 

گرفته شود که البته تبعات خودش را هم داشت. 
وی یادآور شــد: هیچ کس نمی دانست آیا دولت 
ترامپ تکرار خواهد شد یا دولت بعدی خواهد آمد؟ 
خوش شانسی دولت آقای رئیسی این بود که به دولت 
جدید آمریکا خورد. سوال این است امروز که دست به 
کمر می زنند و می گویند ما یک میلیون بشکه نفت صادر 
می کنیم، آیا این نتیجه تمهید ویژه ای بوده اســت؟ آیا 
تحریم ها را  دور زده اند؟ کیست که نداند چین در صف 
خرید قرار گرفته اســت و برخی از کشورهای دیگر 
خریــد نفت می کنند و این کار با اقماض آمریکایی ها 
رو به رو شــده است در صورتی که یک قطره نفت تا 
این اواخر دولت آقای روحانی نمی خریدند حتی برای 
واردات واکسن ما مشکل داشتیم تا وقتی که تغییر دولت 

در آمریکا صورت نگرفته بود.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی بیان 
کــرد: من نمی خواهم بگویم هیچ اقــدام و مدیریتی 
صورت  نگرفته اســت، بله دولتمردان جدید هم کار 
خودشــان را کرده اند اما واقعا رندانه است بیایند این 
نوع صحبت کنند زیرا تمام گردش کواکب و اقمار به 

نفع آقای رئیســی شده  است و یک شرایط مثبتی رقم 
زده شــده است و درست هم نیست آن که خوب بوده 
اســت را به پای خودت بگذاری و هر آنچه بد اتفاق 
افتاده است را بگذاری به پای رقیبی که نه تریبون دارد 
و نه در صدر اســت که جواب شــما را بدهد! من فکر 
می کنم این اتفاق گردن خودشان را خواهد گرفت. این 
دوستان اگر می خواهند حرف بزنند تریبون یکجانبه در 
دست شان است اما نامنصفانه حرف نزنند همه جوانب، 
مشکلات و تنگناها را بگویند، اگر قرار است تحلیلی 
باشــد کارشناسانی از دو سوی این مسئله بتوانند نظر 

دهند نه اینکه یکجانبه منبر بروند.
وی تاکیــد کرد: من معتقدم بزرگترین مشــکل 
دولــت فعلی نامنصفانه قضاوت کردن درباره دســته 
بزرگی از مدیران اســت، چراکه مسئله آقای روحانی 
و جهانگیری نیســتند؛ جمعی از مدیران هستند که در 

دولت های  گذشته خدمت کردند.
این فعال سیاسی بیان کرد: این آقایان که خودشان 
را از نظرات تحلیلی دیگران محروم می کنند و شــیفته 
نظرات خودشان هستند، تمام مشکلات را گردن رقیب 
می اندازند از دیدن مشکلات خودشان غافل می مانند 
همین گونه رفتار کردن شان باعث می شود که یک جایی 
زمین بخورند، زیرا همیشه شرایط تا این حد مطلوب 
و ایده آل نیست و ممکن است زمانی عوض و بحرانی 
شود آن هنگام است که  آقای رئیسی و کابینه اش باید 
ببیند مرد میدان هســتند و مانند آن چیزی که بر ســر 
دولت گذشته آمد پای مشکلات می ایستند و منصفانه 
مقاومت می کنند و کاستی ها را گردن می گیرند یا خیر.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: برخی از دولت مردان هنوز در فضای انتخابات سیر می کنند حرف هایشان غیرکارشناسی است.

من معتقدم بزرگترین مشــکل دولت فعلی نامنصفانه قضــاوت کردن درباره 
دســته بزرگی از مدیران اســت، چراکه مســئله آقای روحانــی و جهانگیری 
نیســتند؛ جمعی از مدیران هســتند کــه در دولت های  گذشــته خدمت کردند.

سرویس سیاســی- نماینده مردم 
مرودشــت در مجلس گفــت: امیدواریم 
وزیــر صمت با مدیریت واردات هدفمند 
خودروی خارجی با قیمت مناســبی که 
مردم بتوانند آن را تهیه کنند، به گســتاخی 
خودروســازان به مجلــس، دولت و نظام 

پاسخ دهد.
جلال رشیدی کوچی عضو کمیسیون 
امور داخلی کشــور و شوراهای مجلس 
شورای اسلامی، در پاسخ به این پرسش که 
نمایندگان مجلس چه زمانی به افزایش سرسام آور قیمت خودروها ورود خواهند 
کرد؟ گفت: افزایش قیمت خودروها دهن کجی خودروســازان به نظام است؛ در 
حال حاضر بحث از موافق و مخالف گذشته است. مجلس، دولت، مردم و حتی 
مقام معظم رهبری تأکید می کنند که وضعیت خودروسازی نابه سامان و نارضایتی 
ایجاد کرده است، در چنین شرایطی افزایش قیمت ها نوعی دهن کجی و گستاخی 

به شمار می رود.
وی تصریح کرد: منتظریم ببینیم وزیر صمت، پایان اردیبهشت و پس از پایان 
زمان مصوبه قبلی سران قوا چه خواهد کرد. بنده به وزیر صمت اعلام کرده ام که اگر 
پایان اردیبهشت، واردات انجام نشود، به طور قطع به صورت جدی روی استیضاح 

او کار خواهم کرد و این موضوع را به سرانجام می رسانم.
عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: امید است آقای فاطمی امین با مدیریت واردات هدفمند خودروی خارجی با 
قیمت مناسبی که مردم بتوانند آن را تهیه کنند، به گستاخی خودروسازان به مجلس، 
دولت و نظام پاسخ دهد، فعلًا تا آخر اردیبهشت منتظر واکنش و اقدام وزیر صنعت، 

معدن و تجارت خواهیم ماند.
نماینده مردم مرودشــت در مجلس در پاسخ به این سوال که مجلس از نظر 
قانونی در برابر دهن کجی خودروســازان به نهادهای مختلف کشــور و مردم چه 
اقداماتی می تواند انجام دهد؟، گفت: مجلس در بعُد قانون گذاری نظر خود را اعلام 
کرده است، از نظر نمایندگان، واردات خودرو باید انجام شود و این موضوع را با 
رأی بالایی که به طرح واردات خودرو دادند، اعلام کردند؛ از طرف دیگر مجلس 
ابزارهایی در بعُد نظارت در اختیار دارد که یکی از آن ها استیضاح و دیگری شکایت 

به کمیسیون اصل ۹۰ است.
رشــیدی کوچی بیان کرد: شکایت از خودروسازان به کمیسیون اصل ۹۰ را 
انجام داده ایم، به ویژه در حال پیگیری موضوع خودروسازان بخش خصوصی که 
خودروهای چینی را با ۳ یا ۴ برابر قیمت در داخل کشور تولید می کنند نیز، هستیم.

وی اضافه کرد: همچنین موضوع ســوال از وزیر صمت نیز در دســتور کار 
مجلس قرار دارد، این ها ابزارهایی هســتند که مجلــس در اختیار دارد و از آن ها 

حداکثر استفاده را می بریم.
این نماینده مجلس تصریح کرد: بحث بر ســر این اســت که همه با واردات 
خودرو موافق هستند، اما به خاطر اینکه تعداد کمی از نمایندگان با واردات خودرو 
مخالف و خودشان از هیئت مدیره خودروسازان داخلی هستند، نمی شود ۸۰ میلیون 

ایرانی را ناراضی نگه داشت.
عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس در پایان خاطرنشان 
کــرد: بنده به صورت جدی اســتیضاح وزیر صمت در صــورت عدم واردات 
خودروهای خارجی در پایان اردیبهشت ماه را پیگیری خواهم کرد؛ اما امیدوارم تا 

پایان این فرصت واردات انجام شود.

سرویس سیاســی- نماینده مردم 
تبریز در مجلس، گفــت: این مجموعه 
دولت است که نهایتاً باید راه برون رفت از 
چالش ها را به صورت برنامه ارائه می کرد 
تا اجزای مختلف برنامه ها را اجرا کنند؛ 
اما این برنامه اکنون وجود ندارد درنتیجه 
ســلایق و تخصص هــای مختلف نگاه 

خاص خودشان را خواهند داشت.
مسعود پزشکیان نماینده مردم تبریز 
در مجلس شــورای اســلامی، در رابطه 
بــا ناهماهنگی هایی کــه در تیم اقتصادی دولت وجــود دارد و گاه در برخی 
موضوعات فرصت بروز پیدا می کند، گفت: مشکلاتی که الان در کشور وجود 
دارد این ناهماهنگی را ایجاد می کند، به این دلیل که نقشه مشخصی برای حل 
مشکلات وجود ندارد. وقتی ما نقشه نداریم، طبیعتا هر واحدی برای خودش 

تصمیم می گیرد.
وی ادامه داد: در شرایط کنونی وقتی تصمیم گیری ها به صورت جداگانه 
انجام می شــود طبیعی اســت که شاهد ناهماهنگی باشیم، زمانی هماهنگی به 
وجود می آید که یک چارچوبی برای حرکت وجود داشــته باشــد، با شرایط 

کنونی روز به روز مشکلات بیشتر خودش را نشان خواهد داد.
نماینــده مردم تبریز درخصوص تعیین فرمانده واحد برای تیم اقتصادی 
دولت، عنوان کرد: ببینید اقتصاددان بودن یا فهمیدن اقتصاد با اینکه شما بخواهید 
اقتصاد را مدیریت کنید دو مســاله جداگانه اســت. مجموعه نیروهایی که در 
دولت هستند از نظر کارشناسی اقتصادی که به نظر من یک تعدادی شان اصلا 
کارشــناس اقتصادی هم نیســتند اما اگر هم باشند اول باید در یک چارچوبی 
تفاهم کنند و بعد براســاس مدیریت واحد هماهنگی به وجود بیاید. در حال 
حاضر آن تفاهمی که باید باهم داشته باشند هم وجود خارجی ندارد؛ در نتیجه 
چطور می شــود مدیریت ها را هماهنگ کرد آن هم در شــرایطی که ســلایق 

مختلف وجود دارد.
وی افزود: مثلا پزشکی حداقل ۱۰-۱۵ فوق تخصص دارد یا برای مثال در 
زمینه جراحی قلب ۷-۸ رشته فوق تخصص وجود دارد، هیچوقت یک پزشک 
نمی تواند در همه این حوزه ها نظر بدهد، اقتصاد هم همینطور است حدود ۱۱۸ 
زیر مجموعه دارد، ممکن است یک نفر در یک رشته یک نظر را داشته باشد و 
آن یکی در رشــته دیگری نظرش با این یکی موافق نباشد و هرکس دارد برای 

رشته خودش تصمیم می گیرد.
عضو کمیســیون بهداشت مجلس ادامه داد: این مجموعه دولت است که 
نهایتــاً باید راه حل برون رفــت از چالش ها را به صورت برنامه ارائه می کرد تا 
اجزای مختلف برنامه ها را اجرا کنند؛ اما این برنامه اکنون وجود ندارد در نتیجه 

سلایق و تخصص های مختلف نگاه خاص خودشان را خواهند داشت.
پزشکان در واکنش به اینکه »در زمانی اعلام شد که از سوی آقای رئیسی 
یک برنامه ۷ هزار صفحه ای به اســاتید دانشگاه ارسال شده است تا اعلام نظر 
کنند، این برنامه اکنون کجاست؟«، گفت: این را باید از خودشان بپرسید، آقای 
رئیــس جمهــور یک وقت می گفت که من اصلا قصد شــرکت در انتخابات 
ندارم، خب این ۷ هزار صفحه را در مدت کوتاه چطور نوشت. چون این تعداد 
صفحه را یک هفته ای نمی شــود، نوشت. اگر از قبل نوشتند تکلیف آن حرف 
چه می شــود. وی ابراز داشــت: اما مساله مهم در مجموع برای دولت نداشتن 
برنامه اســت و تا زمانی که این مســاله برطرف نشود با تغییر افراد شاهد تغییر 

چندانی نخواهیم بود.

رشیدی کوچی نماینده مردم در مجلس:

واردات خودرو باید انجام شود؛ وزیر 
صمت پیگیری کند

عضو کمیسیون بهداشت مجلس :

تغییر افراد، بدون داشتن برنامه تاثیر 
چندانی در عملکرد دولت 

نخواهد داشت
 

سرویس سیاسی-  دلخــوش 
اباتری گفت: باید ســوال شــود از 
مسئولین قبلی که چرا  هیچ کنترل و 
نظارتی در اعطای وام ها نبوده است؟ 
این مسائل باید در راستای شفافیت 

منتشر شود.
نماینده مردم صومعه سرا و نایب 
رئیس کمیســیون تدوین آیین نامه 
داخلــی مجلس در رابطه با انتشــار 
لیست ابر بدهکاران بانکی گفت که 
موضوع ابر بدهکاران بحث امروز و 
دیروز نیســت و یک مطالبه چندین 
ســاله از طرف مجلس و مردم بوده 
اســت. در عین حال اما، انتشار این 
لیســت را هر چند که به گفته آقای 
وزیر اقتصاد ناقص است، به فال نیک 

می گیریم.
۳۱ فروردیــن ۱۴۰۱، بانــک 
مرکزی برای نخســتین بار لیســت 
اسامی ۱۴ بانک دولتی و خصوصی 
از مجموع ۲۴ بانک را منتشــر کرد، 
همچنیــن براســاس اعــلام بانک 
مرکزی لیست اسامی مابقی بانک ها 
در صورت همکاری آن ها و ارســال 
لیست اسامی ابربدهکارانشان تا نیمه 

اردیبهشت منتشر خواهد شد.
طبق تبصــره ۱۶ قانون بودجه 
۱۴۰۱، بانک مرکزی موظف شده تا 
اطلاعات کاملی مانند میزان وام های 
دریافتــی، اســامی دقیــق دریافت 
کننــدگان تســهیلات و وثایق اخذ 
شــده را به صورت فصلی در سامانه 

اطلاعاتی خود منتشر کند.
به گفته اباتری ســوال دیگری 
کــه وجــود دارد این اســت که که 
این وام گیرندگان در ســال هایی وام 
دریافت کرده اند که شــاخص تورم 
بســیار کم بوده اســت، اکنون، اما با 
بــالا رفتن تورم و کاهش ارزش پول 
ملی، آیا باز پرداخت به مقدار همان 
دریافت سابق خواهد بود، یا با رشد 
تورمی محســوب می شود. ضمن 
این که بنده معتقدم باید لیست افراد 
حقیقی ابر بدهکار نیز منتشــر شود، 
زیرا ابر بدهکاران اصلی اشــخاص 

حقیقی هستند.
تــا الان بانک مرکزی لیســت 
ابربدهکاران بانک های رفاه کارگران، 
سامان، سپه، قرض الحسنه رسالت، 
قرض الحسنه مهر ایران، کارآفرین، 
ملت،  کشــاورزی، گردشــگری، 
تجارت، پســت بانک، پاســارگاد، 
و  ونزوئــلا  و  ایــران  مشــترک 
اقتصادنوین را منتشــر کرد که طبق 
یک بررســی کوتاه از این لیست ها 
برخی از اســامی بــه عنوان بدهکار 
در بانک های مختلف به کرات دیده 
شده است به عنوان مثال بررسی ها از 
۳ بانکی که لیست ابربدهکاران آن ها 
منتشر شده نشان می دهد اسامی دو 

شرکت خودروســاز به کرات دیده 
شده است.

شرکت خودروساز سایپا بیش 
از ۵۳ هزار میلیارد تومان به شــبکه 
بانکی بدهکار است و همچنین این 
میزان برای شــرکت خودروسازی 
ایرانخودرو بیش از یک هزار میلیارد 

تومان اعلام شده.
نماینده مردم صومعه ســرا در 
بخش دیگری از سخنانش در مورد 
تحقق وعده های رئیس جمهور نیز 
خاطرنشــان کرد در مورد وعده ها، 
باید بگویم آقای رئیس جمهور انسان 
خوش قول و همین طور شــخص 
بی حاشــیه ای اســت کــه زحمت 
می کشد و بدون توجه به حاشیه ها در 

حال کار برای تحقق وعده ها است.
دلخــوش می گوید بــه نظر 
بنده در اطراف دولت حاشــیه هایی 
وجود دارد، این ها همان موانع تحقق 
وعده های دولت هســتند. الحمدالله 
این دولــت درحال عمل به وعده ها 
است و ســعی در تحقق آن ها دارد. 
اما باید افــراد کوتوله را از دور خود 
خصوصا در حوزه اقتصادی دور کند. 
اگر این ها محقق شــود، یقین بدانید 
تمامی وعده های ریاست جمهوری 

محقق خواهند شد.

ســرویس سیاسی-سخنگوی 
جبهــه اصلاحات گفت: بــا توجه 

بــه صحبت هــای بهــزاد نبــوی با 
محتشــمی پور،  فخرالســادات 

پــس  را  خــود  اســتعفای   او 
گرفت.

علی شــکوری راد ســخنگوی 
جبهه اصلاحــات دربــاره آخرین 
اســتعفای فخرالســادات  جزئیات 
محتشــمی پور از حضــور در جبهه 
اصلاحات گفت:  خانم محتشمی پور 
فکر می کردنــد اگر اســتعفا دهند، 

نیــروی جوان تــری می تواند جای 
ایشــان بیاید، اما با توجــه به آنکه تا 
ســال آینده هیچ عضــو جدیدی به 
جبهه اصلاحات اضافه نمی شــود، با 
صحبت هایــی که آقــای بهزاد نبوی 
رئیس جبهه با خانم محتشــمی پور 
 داشــتند، ایشــان از اســتعفای خود 

منصرف شدند.

نایب رئیس کمیسیون تدوین آیین نامه داخلی مجلس:

باید از مسئولین پرسید که با چه عناوینی وام های سنگین داده شده  است

محتشمی پور استعفای خود را پس گرفت؛

تا سال آینده هیچ عضو جدیدی به 
جبهه اصلاحات  اضافه نمی شود
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